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Menighedsrådsmøde i Sankt Stefans Sogn – Referat 

Den 21. maj 2024 i Karmel, 1. sal 

Mødestart kl. 18.30 – mødeslut kl. 20.50 

 

MR-medlemmer til stede:  

Anne-Lise Hermansen, Bente Kongerslev, Eva Plambeck Olsen, Iben Andersen, Jacobo Ramirez 

Nunez, Ole Hansen, Toril Steffensen, Pernille Østrem, Thomas Høg Nørager 

MR-medlemmer afbud:  

Charlotte H. Bak, Jane Thyrring Stouenberg, Laura Månsson 

Øvrige til stede:  

Kevin Edelvang (medarbejderrepræsentant), Mathias K.D. Johansen (præstepraktikant), Alejandra 

Mendez, Mariann Horn (suppleant), Rasmus Underbjerg Pinnerup (kordegn, referent) 

 

Punkter til beslutning 

 

1. Valg af ordstyrer, jf. forretningsordenens § 4, stk. 3. v/ Iben 

Thomas blev valgt som ordstyrer. 

 

2. Dagsorden: Kan dagsordenen godkendes? 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

3. Kan referat fra MR-møde den 24. april godkendes? (Bilag 3.1) 

Referatet blev godkendt. 

 

4. Godkendelse af 1. kvartalsrapport 2024. v/ Eva (Bilag 4.1, 4.2, 4.3 og 4.4) 

Eva fremlagde 1. kvartalsrapport og gjorde opmærksom på, at ligningsmidler (til udskiftning 

af pulpiturgulv) bliver udbetalt sammen med vores øvrige midler, så vi ikke nødvendigvis 

kan gå ud fra, at vi kan bruge alle de penge, vi har på kontoen, idet nogle af dem vil være 

øremærket til gulvprojektet. Rådet godkendte kvartalsrapporten. 

 

5. Årsmøde i Kirke Care Nørrebro. v/ Pernille (Bilag 5.1) 

Der er årsmøde i Kirke Care Nørrebro torsdag den 30. maj kl. 19–21 i Menighedshuset, 

Karmel. Hver kirke på Nørrebro opfordres til at stille med et medlem til bestyrelsen. Pernille 

foreslår Bente som bestyrelsesmedlem af Kirke Care og Jacobo som suppleant, hvilket rådet 

tilslutter sig. 

 

En hel times kirkesnak 

Vi havde denne gang besøg af Ingrid Ank (formand i Foreningen Åndsfrihed m.m.), der lagde op til 

debat med et oplæg: ”Er åndsfriheden under pres?”. 
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Punkter til orientering 

 

6. Grønt udvalg for de seks sogne i Nørrebro Provsti. v/ Eva (Bilag 6.1) 

Eva fremlægger referatet samt nylige tiltag, som vi også her i sognet har taget for at 

fremme den grønne dagsorden, bl.a. ophængning af affaldssorteringsbeholdere i køkkenet 

ved festsalen i Karmel og i mellemgangen ved tekøkkenet i kirken. Vi kører videre med og 

udbygger ”Vild med vilje”-projektet i kirkehaven. 

 

7. Årsmøder i Menighedsplejen og Grundtvigsk Forum. v/ Pernille og Thomas (Bilag 7.1, 7.2) 

Der er afholdt årsmøder i Sankt Stefans Menighedspleje og i Sankt Stefans Grundtvigsk 

Forum. Møderne blev afholdt i god ro og orden, og alt kører som det skal. Der henvises til 

referaterne vedlagt som bilag for nærmere beskrivelse af foreningernes aktiviteter. 

 

8. Jubilæet: Hvor langt er vi? v/ Kevin, Pernille, Thomas og Toril 

Redaktionsgruppen holder jævnligt møder og er godt i vej. Freelanceren Ida er i gang med 

at interviewe forskellige personer, herunder både Iben, Thomas og Pernille. Toril har 

gennemset vores billedarkiv, som Stine bestyrer. På lørdag løber Rock For Træer af stablen, 

som bl.a. også er en jubilæumsfestival, og alt tegner lovende. 

 

9. Det kommende menighedsrådsvalg. v/ Iben 

Der blev afholdt orienteringsmøde i sidste uge, hvor Mariann og Alejandra dukkede op, og 

begge er interesserede i at stille op til menighedsrådsvalget til september. For nuværende 

sker der ikke meget, men valgforsamlingen i september skal annonceres i august. Vi vil 

gerne afholde det i kirken, da folk kan have svært ved at finde frem til ting i Karmel. 

 

Iben nævner sognerapporten for Sankt Stefans Sogn, der netop er blevet offentliggjort på 

sogn.dk og foreslår, at den kan danne basis for en kirkesnak på et kommende MR-møde. 

 

10. Distriktsforeningen holder formøde til Landsforeningens Årsmøde. v/ Iben (Bilag 10.1) 

Distriktsforeningen under Landsforeningen af Menighedsråd holder formøde i overmorgen. 

Folk er velkomne til at deltage, hvis de har lyst, jf. bilaget. 

 

11. Kontaktpersonen orienterer. v/ Iben 

Der var ansøgningsfrist til kirketjenerstillingen d. 14. maj, og der er indkommet 75 

ansøgninger. Ansættelsesudvalget (Pernille, Henrik, Stine og Iben) holder møde i morgen 

for at udvælge, hvem de vil indkalde til samtaler, der afholdes på fredag. Stillingen besættes 

fra d. 1. juli. 

 

https://kirkestatistik.dk/Sognerapporter/Rapporter/Sognerapport-7051.pdf
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12. Status på forsikringssagen. v/ Iben 

Der er ikke noget nyt at berette. 

 

13. Aktiviteter. v/ præsterne 

• PØ berettede om den fælles pinsegudstjeneste anden pinsedag på Kaffesalonens 

udbygning på Peblingesøen, arrangeret af en lang række kirker på Nørrebro, 

herunder både den katolske kirke og flere frikirker. Det var opløftende og rørende, 

og der var generel begejstring for arrangementet, som passede vældig godt til 

pinsens karakter. Der blev lavet 40 L kaffe, som blev uddelt på Dronning Louises Bro 

i kopper særligt trykt til lejligheden. Fra Stefanskirken deltog Pernille Østrem som 

præst, bl.a. med en lille prædiken, og Kevin og kirkens kor deltog med et fint 

musikalsk indslag. Bente deltog som frivillig og med kaffeuddeling og fandt det 

både opløftende og rørende, hvordan folk tog imod det. Der er enighed om, at det 

var meget meningsfuldt, både for de ”professionelle” aktører og for frivillige og 

menige deltagere. 

• Præsterne og FU har genovervejet fremtidsplanerne for 

konfirmationsundervisningen og vil tage både 7.- og 8.-klasser til 

konfirmationsforberedelse også næste år, på hvert sit hold. 

• På lørdag afholdes på såvel kirkepladsen som i kirken Rock For Træer, Stefanskirkens 

klima- og jubilæumsfestival, som tegner godt og er blevet mødt med stor støtte fra 

såvel fonde som lokalsamfundsaktører. Der vil blive samlet ind til klimatræ.dk via 

MobilePay, og med lidt held kan vi få opkaldt en kvadratkilometer klimaskov efter 

os (”Nørrebroskoven”). Vi åbner ballet på lørdag kl. 17 ved at plante et æbletræ i 

kirkehaven med hjælp fra vores nabo Josie. 

 

14. Evt. 

a. Tro i Harmoni-generalforsamling 

Thomas var forhindret i at deltage i Tro i Harmonis generalforsamling, men har fået 

en henvendelse fra formanden, Parvinder, som spørger, om vi har lyst til at være 

medlem. Thomas foreslår, at Grundtvigsk Forum/Stefanskirken melder sig ind som 

foreningsmedlem. Der er opbakning til medlemskab, og det tages op igen på et 

senere møde. 

 

Kommende FU-møder i resten af 2024: 

6/6, 6/8, 3/9, 8/10, 5/11 

 

Kommende MR-møder i resten af 2024: 

20/6, 21/8, 10/9, 22/10, 21/11 


